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ZPRÁVY Z RADY MĚSTA

    USNESENÍ

z 5. jednání Rady města Teplá, konaného dne 1.4.2015

A) Bere na vědomí :
1)  návrh zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření  města Teplá 
za rok 2014, č.j. 381/KN/14 předložený Krajským úřadem 
Karlovarského kraje, odborem kontroly a RM souhlasí s jeho 
zněním.  

B) Schvaluje:
1) program 5.jednání rady města Teplá.
2) na základě provedeného posouzení zaslaných nabídek postup do 
druhého kola výběrového řízení osob: Jaroslav Kehrt, Milan 
Matějka, Martin Gabrik, Miroslav Hovorka, Jiří Cocula. RM 
pověřuje tajemníka vyrozuměním vyřazených uchazečů a 
vyrozuměním uchazečů postoupivších do druhého kola výběrového 
řízení,
3) znění předložené kupní smlouvy č. 5/2015/002  se společností 
Opera Silvatica s.r.o.  a pověřuje starostu města Karla Hermanna 
podpisem uvedené smlouvy.
4) ceník za odvoz dřeva předložený v příloze Miloslavem 
Bartkowiakem.
5) ceník za odvoz dřeva předložený v příloze Pavlem Menclem.
6) vyfakturování díla od společnosti Ing. Zdeňka Michlová – REDI 
ve výši 8.000,-Kč za provedené práce.
7) zajištění oslav vzpomínkové akce osvobození našeho města 
americkou armádou v květnu 1945, kdy tuto akci zajistí JUNÁK, 
svaz skautů a skautek ČR –středisko NEREUS Terezín dne 8.5.2015. 
Rada města schvaluje zajištění akce do výši 10.000,-Kč na základě 
vystavení faktury.

C) Pověřuje:
1) místostarostu Martina Klepala zpracováním přehledu nabídek a 
rozesláním tohoto přehledu zastupitelům města. RM schvaluje 
svolání pracovního jednání zastupitelstva k bodu opravy silnic na 
den 8.4.2015 v 17.00 hodin  v budově MÚ Teplá.
2) tajemníka města svoláním pracovního zastupitelstva.

     USNESENÍ

z 6. jednání Rady města Teplá, konaného dne 17.4.2015

A) Schvaluje:
1)  program 6.jednání rady města Teplá.
2) znění předložené kupní smlouvy č. 5/2015/002  se společností 
Opera Silvatica s.r.o.  a pověřuje starostu města Karla Hermanna 
podpisem uvedené smlouvy.
3) znění předložené kupní smlouvy č. P02151398S a pověřuje 
starostu města     Karla Hermanna podpisem uvedené smlouvy.

B) Doporučuje:
1) k obsazení místa technika pověřeného vedením střediska 
technických služeb jako uchazeče Jaroslava Kehrta.
 
C) Pověřuje:
1) tajemníka Mgr. Víta Červenku k uzavření pracovního poměru s 
uchazečem Jaroslavem Kehrtem na pozici technika pověřeného 
vedením střediska technických služeb města Teplá. 
2) tajemníka města Mgr. Víta Červenku k jednání se zástupci 
společnosti RENOMIA, a.s.  ve věci zpracování auditu k veškerým 
pojistným smlouvám uzavřeným za Město Teplá a ke zpracování 
nabídek na úrazové pojištění a pojištění odpovědnosti všech 
zastupitelů města při výkonu jejich funkce.

Karel Hermann                               Martin Klepal
starosta                                 místostarosta

Současná dopravní situace v Teplé

 V poslední době se na mě i na ostatní zastupitele stále 
častěji obracejí lidé, kteří jsou nespokojeni s dopravou v našem 
městě. Nejčastěji je kritizována hlavní ulice Klášterní. Z mého 
pohledu jsou stížnosti občanů oprávněné. V určitých hodinách je 
zde dopravní situace doslova katastrofální a nebezpečná. 
Ohrožováni jsou zde především chodci. Na hlavní třídě jsme 
přestali respektovat běžná pravidla takovým způsobem, že 
nezasvěcený člověk projíždějící naším městem mnohdy nevěřícně 
kroutí hlavou nad dopravní kalamitou, kterou jsme my Tepelští 
přestali dávno vnímat. To, co nám ještě před několika lety připadalo 
jako nepřijatelné, dnes bereme jako naprosto normální. Vzhledem 
ke stavu našich komunikací není jednoduché vždy striktně 
dodržovat pravidla silničního provozu.
 Myslím, že naše policie má pochopení při posuzování 
specifických situací. V posledních letech však mnozí začali této 
tolerance zneužívat. To přicházelo postupně a vše, co přichází 
postupně, se velmi těžko následně zastavuje. Po čase si většina z 
nás už nevšímá toho, jak zásadně se věci za několik let změnily k 
horšímu. Dříve nikoho ani nenapadlo parkovat v křižovatce, dnes 
tam stojí auta klidně ve třech řadách vedle sebe a navíc na 
nejfrekventovanější silnici ve městě.

. Co se týče mě, jsem toho názoru, že je možné přimhouřit 
oko nad drobnými prohřešky. V našem městě je mnoho těch, kteří si 
občas se svým vozem krátce postojí na hlavní třídě před obchodem 
nebo poštou, kde je zakázáno zastavit, jelikož se jedná o 
křižovatku. Leccos se dá přehlédnout, ale situace se na této ulici už 
dostala do extrému, který se navíc neustále stupňuje. Na základě 
oprávněných stížností má město i policie povinnost tuto situaci 
řešit. 
 Tento příspěvek nepíšu proto, abych hanil bezohledné 
řidiče, nebo abych kritizoval policii, že přehlíží špatně parkující 
vozidla. Chci tímto upozornit na danou situaci ve městě a vyzvat 
některé lidi k respektování běžných pravidel. 
 Sám pro cestování po městě auto téměř nepoužívám. 
Chodím výhradně pěšky, a proto mám naše hlavní ulice celkem 
slušně zmapované z pohledu chodce. V tomto týdnu jsem jednu 
procházku absolvoval s dopravním policistou, od kterého jsem si 
nechal vysvětlit nejzávažnější dopravní prohřešky v ulici Klášterní.
 Taková tepelská specialita je stání v křižovatce, které se 
netýká zdaleka jen místa u pošty. O několik metrů níže u obchodu 
pana Poláčka se toto děje zcela běžně každý den. Lidé jezdí k lékaři, 
do obchodu, nebo vezou děti do školy. Většina zaparkuje tolerantně 
dle možností s ohledem na bezpečnost chodců a především dětí. 
Každý den se však najdou jedinci, kteří bez ostychu zastaví třeba 
uprostřed křižovatky. Parkují tam běžně i dvě vozidla vedle sebe. 
Někdy tam stojí déle než hodinu. Některým lidem je úplně jedno, že 
tímto místem procházejí hlavně děti a že svým bezohledným 
stáním činí toto místo značně nebezpečné.
 O pár metrů výše jsme si pro změnu nějakým záhadným 
způsobem vytvořili nové parkoviště v ulici Husova (v tzv. 
„Pochcance“). Koho vlastně dneska zajímá, že je tam oficiálně 
zákaz vjezdu. Značku dlouhodobě nikdo nerespektuje a nedávno ji 
dokonce někdo utrhl a dnes je možná někde v kovošrotu. V místě, 
kde byl dříve trávník a upravený štěrk, je dnes zdevastovaná 
vyježděná plocha. Kanálek na dešťovou vodu rozjezdila auta. Bláto 
a štěrk vozidla neustále vyhrabují na chodník a do silnice. 
Pracovníci technických služeb jeden den místo uklidí a druhý den 
mohou nastoupit na úklid znovu. Výjezd z Husovky soustavně 
vypadá jak výjezd z nějakého staveniště, ale na to jsme si už dávno 
zvykli. Jezdíme tam do zákazu vjezdu, huntujeme tam trávník a 
štěrkovou cestu a přitom je na druhé straně ulice parkoviště pro 
čtyřicet vozidel.

SLOVO RADNÍHO



INFORMUJEME

SBĚRNÝ DVŮR MĚSTA TEPLÁ
Otevírací doba:
Středa: 15.00 – 17.00
Sobota: 9.00 – 12.00
Bereme: Od starého, dřevěného nábytku přes žárovky, zářivky, 
elektroniku, nebezpečný odpad až po suť (1t suti = 114 Kč).
Kontaktní osoba: Ladislav Olejník

***

KNIHOVNA  TEPLÁ

Oznamujeme čtenářům, že od 7. 7. do 10. 7. 2015 bude knihovna z 
důvodu čerpání řádné dovolené uzavřena.
Provozní doba o prázdninách se nemění:

Pondělí         8:00 – 11:00     12:00 – 18:00
Úterý            8:00 – 11:00     12:00 – 16:00
Středa           8:00 – 11:00     12:00 – 16:00
Čtvrtek         8:00 – 11:00     12:00 – 18:00
Pátek            8:00 – 11:00     12:00 – 14:30

Těšíme se na Vaši návštěvu!

***

INFORMAČNÍ SMS

Město Teplá zřídilo pro všechny občany možnost zasílání SMS 
zpráv s aktualitami zcela ZDARMA. Zatím budeme rozesílat ve 
zkrácené verzi hlášení rozhlasu. Pokud máte o službu zájem, uveďte 
své jméno a číslo mobilního telefonu v sekretariátu MěÚ 
( t e l . 3 5 3 1 7 6 2 2 0 )  n e b o  e l e k t r o n i c k y  n a  a d r e s u :  
sekretariat@tepla.cz. Hlášení rozhlasu je možno nově 
p o s l e c h n o u t  p ř í m o  n a  s t r á n k á c h  m ě s t a  Te p l á  
http://www.tepla.cz/hlaseni-rozhlasu/

***

INFOCENTRUM TEPLÁ

Oznamujeme občanům změnu otevírací doby infocentra Teplá a to v 
termínu od 1. 6. 2015 – 13. 9. 2015.

Po – Pá: 8:30 – 12:00  12:30 - 17:00
So – Ne: 9:00 – 12:00  12:30 - 17:00

Od 1. 6. jsou k dispozici rovněž „Turistické vizitky” města Teplá         
za 12,-Kč a Turistický deník za 50,-Kč.

***

V prázdninovém dvojčísle TZ se občané dozvědí, jak proběhlo 
slavnostní ukončení projektu vzorové obnovy kulturní památky 
Klášter premonstrátů Teplá a závěrečná konference. Rovněž také 
budeme informovat, kdy bude nové centrum kultury a vzdělání 
kláštera Teplá otevřeno pro veřejnost včetně provozní doby. 

 Křižovatka Klášterní, Palackého, Tylova neboli 
křižovatka u pošty. K tomuto místu jsem se již několikrát kriticky 
vyjadřoval. V zákazu zastavení tam stojí mnohdy i deset aut 
najednou. Stojí tam osobní auta, dodávky, vozidla České pošty, 
zásobování. Někdy nejen že nejde projet, ono někdy nejde tuto 
křižovatku ani projít. Zdravý vitální člověk jdoucí na poštu má 
mnohdy značné potíže prokličkovat zdárně a ve zdraví k cíli. Měli 
bychom si uvědomit, že tudy chodí i maminky s kočárky, také 
senioři a lidé s pohybovým omezením, kterým činí pouhá chůze v 
těchto místech nemalé potíže. 
 Nedávno jsem byl svědkem toho, když jedna stará paní 
nebyla schopna sama přejít silnici a proplést se mezi vozidly, které 
zatarasily úplně celý prostor před poštou. Z druhé strany jí cestu 
barikádoval obchodník z Asiamarketu, který nejen že několikrát 
denně ucpává vjezd do ulice Palackého při zásobování obchodu, ale 
už si také udělal z křižovatky své osobní parkoviště a vesele tam 
parkuje svoji rozměrnou dodávku, která tam potom překáží třeba i 
celý den. Právě zákazníci Asiamarketu a pošty způsobují svými 
vozy největší zátěž pro tuto křižovatku.   
 Řešení dopravy a především parkování nebude jistě 
jednoduché a také nějaký čas potrvá. Vedení města například 
zahájilo jednání s Českou poštou ohledně přestěhování její pobočky 
na vhodnější místo. Je to však otázka několika let, jelikož se zde 
musí dodržet stávající smlouvy. K tématu pošty určitě občanům 
podám v dohledné době podrobnější vysvětlení v samostatném 
článku, aby si lidé mohli přečíst, v jakém stadiu se jednání nachází a 
jak se bude v této záležitosti pokračovat. 
 Plánované velké rekonstrukce našich hlavních ulic a 
náměstí s sebou přináší i určitá dopravní řešení. Věřím, že nově 
vybudovaná parkovací místa, která budou přesně vyznačena, z 
velké části náš problém vyřeší. V příštím roce 2016 by měla 
proběhnout celková oprava ulice Školní, která by měla zajistit 
bezpečnost hlavně před školami. Plán této opravy je možné vidět na 
chodbě městského úřadu. 
 V současné době vedení města také připravuje 
rekonstrukci našeho dlouhodobě nejzanedbanějšího chodníku v 
ulici Klášterní, který vede z náměstí k poště. I zde se musí vyřešit 
problematické parkování, které omezuje chodce. V těchto místech 
stojí vozidla úplně všude. Projít tudy je dost obtížné. Těžko lze 
rozeznat, kde je vlastně chodník. Podrobnosti plánované opravy 
nemohu v této chvíli sdělit, jelikož se připravuje několik možností. 
V některých místech však rekonstrukce parkovací situaci nevyřeší. 
Ulice mají své limity a zkrátka nejdou nafouknout. Tím se vracím 
opět ke křižovatce u pošty a Asiamarketu. Zde nelze vytvořit 
parkovací místa, která by byla v souladu s dopravní vyhláškou a 
uspokojila potřeby všech. Tolerance je zde dlouhodobě zneužívána. 
Tato situace se neustále zhoršuje a nelze ji dále přehlížet. 
Bezpečnost občanů je přednější než pohodlnost nakupujících, kteří 
si zvykli bezohledně zajíždět vozem až před vchod nebo parkovat 
kdekoli. 
 Chtěl bych tímto upozornit ty, kteří se zmíněných 
přestupků dopouštějí, že vedení města hodlá v dohledné době 
nelichotivou dopravní situaci na naší hlavní třídě řešit společně s 
policií. Chodu a vzhledu města dle mého názoru prospěje, když 
zmizí pravidelné odpolední zátarasy aut, když se v rámci možností 
budou dodržovat běžná pravidla a když zde nebudou omezováni a 
ohrožováni chodci. Respektování dopravních pravidel se určitě 
vyplatí a každý tak předejde možným postihům. Žádosti a stížnosti 
lidí jednoduše nelze přehlížet. Někdo možná bude s touto 
skutečností nespokojen. Bude naštvaný, že bude muset ujít do 
obchodu o deset metrů navíc, ale věřím, že většina občanů toto 
opatření pochopí, jelikož se jedná o bezpečnost všech. 
 Závěrem už jen tolik, pokud jde o dopravní situaci, 
důležitější než opravená ulice, nová parkovací místa, vyhlášky, 
nebo nová nařízení jsou tolerance a ohleduplnost. 

Martin Čáp



DOPISY ČTENÁŘŮ

Před prázdninami
... A zase bude končit jeden školní rok. Prvňáčkové nám povýší do 
druhé třídy, další děti školu opustí a přiblíží se zase o kousek 
dospělosti. Tak už to chodí, že dospělí nostalgicky vzpomínají, ještě 
než odvedou svá dítka poprvé do školy nebo když se loučí se svými 
ratolestmi se školní docházkou.
 Všem na prázdniny přeji, aby bylo co nejvíc společných, 
úsměvných, letních dnů.
  K tomu, aby vám bylo veselo, přidávám malou pohádku:

Jak utekli skřítkové z pohádkové knížky

Byla jedna knížka, ta knížka patřila  naší Mařence, která měla navíc 
plno hraček, že se v nich knížka ztratila. Ležela zapomenutá na dně 
krabice a obrázky v ní tlačily listy stisklé k sobě, až se skřítkové 
rozzlobili a vysoukali se ven. Zrovna bylo ráno a Mařenka 
pospíchala do školy, ani nestačila  dojíst snídani.
Všudybílků rodina, jak se jmenovali skřítci, přelezla všechny 
hračky jako staré známé a vylezla na stůl, kde  to tak vonělo, že se 
otevřeným oknem prodrali záclonou i čmeláci a zvědavě 
okukovali,do čeho se pustí.
Pozdě: Všudybílkové byli rychlejší, Aminka už se ubytovala v 
sušenkách, Aninka se vrhla na limonádu, Adýsek si ukradl loupák, 
sotva ho ale unesl!
Jediná Adélka se zahleděla na velký list pomalovaný písmenky: 
S l a - b i - k á ř - A - B - C - D . . .
Panečku, než tohle přečte, bude Mařenka zpátky! A taky že byla. 
Pěkně se podivila nad nepořádkem na stole. Adélka se jí  hned ptala, 
co je na tom papíře, že to nemůže přečíst, tyhle písmenka,že nezná. 
Mařenka odpověděla:"Máma má  mísu, my máme maso, my se 
máme." A hned jak dočetla si vzpomněla, že maminka už za chvilku 
také přijde a bude se zlobit. "Nedá se nic dělat, musíme to tu uklidit a 
vy musíte nazpátek do pohádky.”
 Všudybílkům se moc nechtělo, ale když jim slíbila, že už je 
nedá na dno krabice, ale občas je pustí ven, dali si říct. Beztak už byli 
unavení.
Po prázdninách se těším nashledanou s chasníčkem, co si říká září.

jiřička

„Radši být mnohým pro smích, než sobě do breku.“
Citace z nedělního pořadu ČT 1 „Křesťanský magazín“.

Vážené lidské bytosti.

 Pokud bych vás oslovil, občané, bratři, soudruzi, 
souputnicí, soukmenovci, partneři, klienti, zákazníci, vlastníci, 
spoluvlastníci atd., už bych vám omezoval osobní svobodu jedince 
ve vaší jedinečnosti a neopakovatelnosti.
 Lidským hmotným mozkem a nehmotnými myšlenkami v 
duálním světě, který nás obklopuje a ve třetím vývojovém stupni či 
dimenzi  lidských jedinců, bylo vymyšleno mnoho teorií, filozofií, 
nauk a v rámci světových i lokálních náboženství vzneseno tolik 
idejí jak posunout lidského tvora ve svém duchovním vývoji o 
nějaký ten krok dopředu a jak jej vymanit z osidel jeho vlastních 
přirozeností, kterých se nemůže po celá dlouhá tisíciletí v této 
oblasti zbavit. 
 Moudří jedinci, hledači pravdy a nosiči zásad morálky, 
vyznavači lidských ctností po celou dobu trvání lidského rodu se 
snažili a snaží o zjemnění a kultivaci člověka, který vězí svou 
podstatou stále v nevědomosti, sebeklamu, lenosti, pohodlnosti, 
snaze vlastnit, ovládat, žít na úkor jiných, bojovat za pomoci svého 
ega o moc a vyhřívat se na pomyslném slunci pomíjivé slávy a 
přitom rozsévat strach kolem sebe, aby mohl prosadit svůj zištný 
záměr. Lidé pravdy byli a jsou dodnes v běhu lidských dějin vždy

pronásledováni lidmi nízkých zásad, a to  od slovních útoků přes 
zastrašování, šikanu, osobní pronásledování, omezování na 
svobodě, vypovídáním do vyhnanství, psychickým a tělesným 
týráním, mučením, vězněním a končící politickou a justiční vraždou 
nebo anonymní, násilnou smrtí. 
 
 Lidé vytvořili a žili v mnoha vývojových společenských 
řádech, které dějepisci nazvali řádem prvobytně pospolným, 
otrokářským, feudálním, kapitalistickým a socialistickým.  Ve 
všech těchto řádech více či méně se projevovaly prvky společenské, 
které se vyjadřovaly pravidly sociálními ve formě hmotné a v 
duchovnu ve formě duševní přirozenosti vyjadřující se v principech 
určitého stupně demokracie. Současný problém člověčenstva tkví v 
tom, že společenské vědy neustále zaostávají za technickým 
vývojem. Výdobytky a produkty vědy projevující se ve vyspělé 
technice bohužel slouží a jsou nástroji finanční oligarchie, která 
pomocí fiktivní hodnoty finančních prostředků ovládá a zotročuje 
velkou většinu lidské populace.
 Přes pomíjivý blahobyt a spekulacemi lehce získané 
peníze, a z toho vzniklé bohatství, mnozí lidé ztrácejí sebereflexi, 
pokoru a úctu ke všemu, co činí život a v něm pokojný vývoj na 
všech úrovních duchovna a hmoty. Stávají se z nich agresoři ničící 
sebe sama, ostatní kolem sebe, plenící faunu a flóru a bezohledně 
škodící své živitelce – Matce Zemi. Z mnoha lidí se stávají bezvěrní, 
bezcitní, chamtiví a chtiví psychicky narušení egoisté, kteří vedou 
současně žijící pokolení lidských tvorů do ekologické katastrofy … 
Této ekologické katastrofě však bude předcházet katastrofa 
migrační a tím katastrofa demografická. Nezadržitelný příliv 
migrantů z méně vyspělých částí světa do vyspělých zemí 
zapříčiňuje nerovnováhu v současné společnosti. Tito lidé jdou za 
vidinou blahobytu, který si po generace ve velké většině budovali 
jiní lidé svou pílí, houževnatostí a odpovědností za svůj život a život 
jiných. Tito nezvaní budou v nevědomosti a fanatismu ničit vše, co 
celé generace vybudovali svou osobní disciplínou, vírou v sebe, 
zdokonalováním, růstem mistrovství manuálního i duševního, 
cílevědomostí a nezapíráním božství ve svém nitru. 
 V omezeném chápání a fanatickém myšlení si tito migranti 
neuvědomují, že když zničí současnou vyspělou a kulturní část 
světa, státní zřízení, ekonomický systém a jeho obyvatelstvo, zničí 
tím i svého skutečného živitele! A lidstvo se ocitne zpět přinejlepším 
na úrovni středověku. Oni sami se musí postavit proti jakémukoliv 
projevu zla a tím zachránit svou existenci a to ve vlastní zemi, kde se 
narodili a kde jsou svou podstatou a mentalitou nejspokojenější, a ne 
přežívat v utečeneckých lágrech jiných a čekat na almužny.
 Oproti tomu obyvatelé vyspělé části světa si zase 
neuvědomují to, že neustálá kritika všeho, nespokojenost se vším, 
rozhádanost a umíněné vymáhání statusu nacionalismu jakéhokoliv 
národa a „svrchovaná ochrana státních zájmů“, zapříčiní pád jejich 
civilizace, pokud se nezačnou a nebudou dodržovat základní 
principy lidského společenství a lidskosti jako celku na celé planetě! 
To ne jenom v odpovědnosti za sebe i ostatní, ale i v konání a činění 
ve prospěch všeho, co nás obklopuje a živí. 

 Principy moderní demokracie v ponětí a očima zakladatelů 
Spojených států amerických v údobí jejich vzniku už ani tam dávno 
neplatí a vůbec ne tam, kde tak zvaná tržní demokracie neboli 
„Kšeftizmus“ nahradil a nahrazuje totalitní, diktátorské, ba dokonce 
feudální režimy ve světě. Nevyjímaje geograficky středí Evropu až 
po pohoří Ural.  Systém a základy „Kšeftismu“ spočívají v 
parazitování na demokratických principech, na  mafiánském pojetí 
mezilidských vztahů, obcházení psaných a nepsaných zákonů v 
nekontrolovaném toku umělé vytvořené hodnoty peněz, 
soustřeďování nesmírného majetku a bohatství v rukou jedinců a 
malých skupin lidí a narušování harmonie a evolučního vývoje 
lidského rodu. „Kšeftismus“ se již rozšířil tak, že může být 
považován za další společenský řád. Avšak ze zkušeností „ –izmy“ 
dlouhého trvání v dějinách nemají!



 Mentální, hmotné a intelektuální pojetí skutečných 
zákonů a principů moderní demokracie naplňované skutky, činností 
a tvorbou současně žijících generací spíše připomíná znásilňování a 
ignorantství těchto principů pod heslem: „Po nás potopa“ a 
necílevědomou formu špatných hospodářů na naší živitelce - 
planetě Zemi. 
 V současnosti nejsmutnější na tom všem je to, že vzdělaní 
či inteligentní lidé jsou většinou akční pouze ve formě „Co za to!“ a 
neteční až lhostejní, když se jedná o službu bližnímu a službu státu 
či zřízení, ve kterém žijí. A to nejen v profesi, na kterou mají 
kvalifikaci, ale i ve službách státu a tím občanům, ač by měli za svůj 
plat plně nést odpovědnost za svou práci a rozhodnutí. Inteligentní 
člověk není inteligentem, když dává nepěkný příklad svým 
ziskuchtivým chováním a příkladem současným lidským 
vrstevníků, kteří nedosáhli nejvyššího vzdělání, které umožňuje 
současný školský systém.  

Všechno souvisí se vším!

 Dne 6. července uběhne 600 let od upálení Mistra Jana 
Husa, dějepisci jej nazývají reformátorem. Ale cennější na jeho 
odkazu je to, že bez bázně vystoupil proti zlořádům tehdejšího světa 
a byl schopen za pravdu položit svůj život. Tuto skutečnost více jak 
po pěti stoletích pochopil osvícený papež Jan Pavel II, když sejmul 
z něho označení „kacíř“. Tento polský občan však zašel daleko dál. 
On ve svém pontifikátu se omluvil za Římskokatolickou církev 
celému světu za nepravosti, co způsobila za předcházející staletí ve 
světě. Prakticky se omluvil za křížové výpravy, za inkvizici, za 
pronásledování protestantů. Omluvil se za psychopaty tehdejší 
doby! Tedy lidi bez citu, bez morálních zábran s minimem 
svědomí… ! 
 Myslíte si vážení, že psychopati dnešní doby jsou jiní?  
Jsou stejní. Snad vzdělanější, a tím hůře. Protože vzdělaný zloduch 
pro lidskou společnost je nebezpečnější, jak zloduch s menšími 
informacemi ze vzdělání. Neměli by se také omlouvat a omluvit 
dnešní představitelé světské moci, za duchovní a tělesná zvěrstva, 
páchaná na lidských pokoleních ve jménu hysterických  a 
úchylných ideologii, za kruté rozhodování tyranů, za zneužití moci 
politické, hospodářské, finanční atd.  Ale ona nestačí jen omluva, 
ona je potřeba skutečná náprava všeho, co škodí lidskému tvoru a 
přírodě.
 „Mekkou“ každého jedince žijícího v české kotlině, ale i v 
Evropě a na celém světě by mělo být muzeum Mistra Jana Husa v 
Kostnici u Boden See. Po zhlédnutí jeho citátů psaných na zdech 
místností a začtení se jen do úryvků jeho díla, začne člověk chápat, 
proč byl Mistr upálen. Tam začne chápat skutečnou sílu učení Ježíše 
Nazaretského, Krista hlásajícího naplnění bezpodmínečné 
Univerzální Lásky k bližnímu a všemu ostatnímu a ve spiritualitě 
skutečně získanou svobodu Ducha jedince ve Víře v sebe, ve Víře v 
Univerzum a věčný posmrtný život. Není divu, že lidem 
vyznávající opačné hodnoty, toto učení vadí, protože je vede k 
odpovědnosti. Řečeno jinak a nechoďme daleko, někteří dnešní 
akční lidé a jejich přisluhovači by nejenom Mistra Jana, ale i 
Komenského, Masaryka, Baťu, Horákovou a jiné nechali z důvodu 
svého egoismu, s nadsázkou řečeno, upálit „třikrát denně“.
 V analogii, položme si otázky: „Žijeme v současnosti ve 
spravedlivém světě bez zlořádů?“, „Kdo by byl z nás ochoten bez 
strachu kritizovat současný stav společnosti a dokonce položit 
dobrovolně za pravdu svůj život?“ Tak jak toho byl schopen Mistr 
Jan Hus a v průběhu dějin předním a po něm, stovky ba tisíce jiných 
obhájců dobra a spravedlnosti, jednajících na vyšší morální úrovni 
než jsme toho schopni my!! Budeme v budoucnu na chabých 
morálních základech našeho vědomí schopní čelit nebezpečí 
důsledkům fanatického islámu? Co pro to uděláme? Jsme schopní 
ještě sebereflexe? Nebo nás pohltil už jen ten „konzum“ a peníze? 
Jsme ochotní ještě čelit zlu, otevřené a skryté korupci a osobní 
prodejnosti?  Dovolíme psychopatům nadále prodávat vyspělé 
technologie do zemí s nejnižší hodnotou mzdy, abychom pak

dovezené, nekvalitní „klumpy“ s malou životností draze kupovali a 
v zápětí jimi vršili kopce odpadků kolem našich příbytků? Jak 
dlouho jim dovolíme, aby vyváželi a prodávali špičkové zbraně 
fanatikům, aby ti terorizovali ostatní a udělali z nás otroky 
starověku? 
 Na škodu je, že si to málo uvědomujeme. Když ne nás, tak 
určitě naše potomky čekají krušné časy a život, pokud nebudeme 
prosazovat spravedlnost a vyžadovat odpovědnost, pořádek, 
zákonnost, aktivně se zúčastňovat dění kolem nás a hlavně se 
duchovně vzdělávat.

A opět všechno souvisí se vším!

 Před několika dny jsme si připomněli sedmdesáté výročí 
od skončení druhé světové války. Vzpomněli jsme si na skutečné 
hrdiny, kteří bojovali proti zlu, které používá násilí ve lži, 
demagogii, despotismus a bezpráví. Připomněli jsme si milióny 
nevinných obětí z koncentračních táborů, ale i utrpení lidí v tak 
zvaném zázemí. V současné době pojem zázemí ve vojenské 
strategii již neexistuje. Pokud by kdokoliv ke konfrontaci použil 
zbraně hromadného ničení, pak nastane monolitické utrpení všech 
živočišných a rostlinných forem na Zemi.
 Toto připomínání by se mělo nést spíše v duchu citově 
zabarveného lidství, v hlubokém rozjímání nad oběťmi a do 
budoucna nepřipustit podobné, než parádním vojenským maršem a 
pompézní demonstrací vojenské síly a počtem bojovníků na 
vojenských přehlídkách. Jako myslící a tvořiví jedinci bychom si 
měli klást otázky, proč v současnosti probíhá ve světě tolik 
válečných konfliktů, genocidy obyvatelstva, v jednadvacátém 
století upalování lidí za živa, týrání, znásilňování žen a únosy 
pomáhajících lidí jiným, vražd podřezáváním lidí jiného vyznání a 
politické orientace. Co se asi změnilo k dobru v myšlení lidských 
predátorů a jejich obětí za těch sedmdesát let po poslední hrůzné 
světové válce?  
 Na štěstí jsou věci mezi nebem a zemí, které dávají 
lidskému rodu určitou naději, aby neskončil ve vesmírné temnotě, 
ale ve vesmírném světle. Je to všude přítomná energie, je to energie 
Univerzálního Bytí, která nás posiluje a zbavuje strachu projevit 
skutečnou pravdu a nastolit harmonii a klidný evoluční vývoj 
lidského jedince, potažmo budoucí společnosti, která se posune do 
vyšších dimenzí své existence. Příznivců a vyznavačů 
bezpodmínečné Lásky den ze den přibývá a její působení sílí. 
Nejsme ve vesmíru sami, i když se to z hegemonických důvodů 
neustále tají. Přicházejí síly dobrého vývoje lidstva a zanikne to, co 
škodí a ubližuje.
 Lidé! Přece musíte sami cítit, že se něco dobrého kolem 
nás tvoří, děje a rodí. Že zlodějna, podlost, lež, klam a drze čelo 
nejsou lidskými prostředky ke spokojenému životu, ale 
zavrženíhodnými projevy, které jisto jistě zapříčiní nositeli 
spravedlivou odplatu. 
 Sejměme z očí sochy Spravedlnosti černou pásku a 
harmonizujme její váhu spravedlnosti pravdou svědomí. Ti, co 
porozumí, jejího meče nepotřebují. Protože touha člověka po 
pravdě a spravedlnosti je stejně silná jako pud sebezáchovy. Bez 
Víry, Lásky a Spravedlnosti není život životem, ale živořením.  
Otevřeme pro dobrou věc v sobě to nejcennější, co máme - své 
Duchovní srdce.

S přáním všeho dobrého vám všem
Roman Josef Dobias   

POZVÁNKA:

6. června 2015 od 18:30h pořádá klášter Teplá 
koncert Radka Tomáška s kapelou Roháči z 
Lokte nad Ohří. Koncert se koná na nádvoří 

kláštera Teplá.



PODĚKOVÁNÍ

Ráda bych touto cestou vyjádřila své nekonečné poděkování    
Anně Štefanové a Václavce Polákové za to, že mi dne 15. května 
našly peněženku s jedenácti tisíci, která mi vypadla z košíku u 
krámku pí Růžičkové. Moc vám oběma děkuji za její vrácení, bez vás 
bych dnes neměla z čeho zaplatit složenky! Žádná slova nemohou 
zcela vyjádřit mou radost a hlubokou úctu k poctivým nálezkyním.

Ještě jednou moc děkuji!
Jitka Žáčková

Chceme touto cestou poděkovat JSDH Teplá za ochotu a zajištění 
dopravy našich žáků do Plzně na krajské kolo soutěže Eurorébus a 
na turnaj ve florbalu v Toužimi. 

Mgr. Jana Leheňová, ředitelka ZŠ v Teplé

Zemědělství a řemesla

 Pokrok v zemědělské výrobě umožnil oddělení řemesla od 
zemědělství. Řemeslo bylo zprvu mužskou záležitostí a zahrnovalo 
práce se základními přírodními materiály, jako byly kov, dřevo, 
kámen, hlína, kůže, sklo apod. Z těch se postupem doby, tak jak se 
stávaly jednotlivé profese potřebnými, vyvinula první venkovská 
řemesla: kovářství, kolářství a dřevovýroba, kamenictví a 
cihlářství, ševcovské řemeslo, pozdější řemesla spojená s výrobou 
textilu, oděvními a krejčovskými pracemi, potravinářstvím a 
pekařstvím.
 Nejprovázanější spojení řemesel se zemědělstvím bylo v 
oblasti pěstování zemědělských produktů a chovu domácích zvířat. 
Řemeslná výroba na vesnici byla zastoupena hlavně množstvím 
předmětů, souvisejících se zemědělstvím jako takovým (např. 
výrobou sít, máselnic, formami na máslo, lisů na tvaroh). Podíl 
svobodných řemesel v zemědělství byl postupem doby velký a 
poměry na vesnici se po této stránce patrně podstatně nelišily od 
pozdější situace ve městech v době jejich vzestupu a rozkvětu. 
Na vesnici to byl otec, který se podílel na výchově synů. Učil je 
tradičním, po generace uchovávaným řemeslům a zasvěcoval je do 
mužských povinností v rodině. Na veřejnosti odpovídal za chování 
své rodiny, která byla považována za základ, a tak se v zemědělství i 
řemeslech setkáváme v raných obdobích s výrobou rodinnou. Z 
vnějšího pohledu to byla skupina lidí, spojená rodinným 
příslušenstvím, která ale výrobky vyráběla jen pro svoji potřebu. 
Směna statků byla nepatrná a dělba práce v zárodku. Teprve v 
pozdější době začali jednotlivci vykonávat jednu a tutéž práci. 
Postupně v ní nabývali zručnosti, a když měli dostatečné množství 
poptávek, specializovali se; stávali se z nich řemeslníci. Význam 
řemesel rostl s růstem měst, protože se v nich soustřeďoval život 
celého kraje. Byla v nich největší spotřeba a tudíž poptávka. 
 S rozšiřováním řemesel na vesnici nepřímo souvisela 
doprava, která byla podmíněna hustotou osídlení a stavem cest. V 
maximální míře se však odehrávala v úzkém kruhu vesnice a jejího 
zázemí. Primitivním, všeobecně rozšířeným způsobem dopravy byl 
smyk, dřevěný vůz nebo bryčka, v zimním období pak sáně. K 
přepravě objemnějších a těžších nákladů byla určena dvoukolová 
kára. Ke zdomácnění vozů v tomto prostředí došlo teprve s 
rozvojem městských trhů. I při nedostatku dopravních prostředků 
začal venkov postupně nakupovat v nejbližším městě. Proto se v 
něm řemeslníci usazovali ve větším počtu, zvláště když mnohá 
města měla výsadu, že se v určitém obvodu nesměl usadit žádný 
jejich konkurent, tzv. právo mílové.
 Muži mají v řemeslné práci obecně obrovskou tradici. 
Spousta mužské práce byla závislá na jejich fyzické síle. To 
znamenalo, že většina mužů pracovala v tzv. silových povoláních. 
Na druhé straně muži zastávali práci a řemesla, která souvisela s 
jejich autoritou. I ženy na vesnici postupem doby začaly vykonávat 
mnoho řemesel. Byly z nich zdatné a schopné trhovkyně, 
obchodnice, hospodské, číšnice a lazebnice.

 Stále hojně pracovaly v zemědělství, staraly se o pole a 
dobytek, pracovaly v potravinářství, vařily pivo, vynalézaly nové 
sýry, kuchařily, věnovaly se dál všem domácím pracím a výchově 
dětí. Nadále předly nitě, tkaly látky, praly prádlo, pekly chleba apod. 
Co se týče nejstarších ženských řemesel, jako byly bylinářky, 
léčitelky a porodní báby, tak ty již byly od 14. století omezovány 
mužskou konkurencí. V náboženském patriarchátu bylo ženám 
zakazováno vykonávat lékařské povolání. Porodní báby a bylinářky 
se při honech na čarodějnice stávaly prvními oběťmi zhoubné záště.
 Nepostradatelným vesnickým řemeslem, které bylo spjato 
se životem na venkově a hlavně se zemědělstvím, bylo kovářství a 
podkovářství. Koláři a venkovští truhláři se stávali 
nepostradatelnými nejen v době, když začala tzv. revoluce v 
zápřahu, kdy primitivní jařmo bylo postupně nahrazeno chomoutem 
(asi od 12. – 14. stol.), ale i v průběhu 19. století. Jen ojediněle se ve 
vesnickém prostředí setkáváme s historickými doklady o 
zpracování kůže (i kosti), tzn. obuvnickém řemesle. Běžné jsou 
naopak nálezy související s předením, tkaním a šitím (kamenné a 
keramické přesleny, závaží ke tkalcovským stavům, jehly, 
stěžejkové nůžky).
 Tkalcovským řemeslem, ač je to k nevíře, se v českých 
zemích nezabývaly ženy, ale především muži, zatímco ženy 
vykonávaly jen pomocné práce. Základními materiály k výrobě 
lidového textilu byly len, konopí, vlna, výjimečně hedvábí a od 19. 
stol. bavlna.
 Se životem raně středověké vesnice se pojí i některá další 
řemeslná odvětví, jako bylo hrnčířství, výroba dehtu a vápna. V 
první polovině 13. stol. došlo k výraznému rozšíření výroby 
keramiky. Ve městech totiž začaly k přípravě pokrmů sloužit, vedle 
hrnců opatřených již keramickými pokličkami, džbány, konvice, 
mísy a ke svícení se užívaly kahánky. Velká část vybavení kuchyně a 
domácnosti však byla vyrobena ze dřeva. Jak se postupem doby 
měnila skladba potravy, docházelo ke změně podstaty a rozšíření 
řemesla obchodního.

...pokračování příště                 
Pavel Dolejš

STALO SE...

Doteky Tibetu v Teplé

 Dne 22. dubna navštívil město Teplá Ing. Petr Bořil, aby 
zde popovídal o své zajímavé cestě po Tibetu. Petr Bořil nám byl 
průvodcem po známých osmitisícovkách při letu podél 
himálajského hřebene; po nekonečných pláních Tibetské náhorní 
plošiny a společně jsme navštívili rovněž tajemnou Lhasu s palácem 
dalajlámů – impozantní Potalu. Odtud jsme sestoupili do měst 
Žigace a Gjance, nahlédli do klášterů Sera, Džokhang, Drepung a 
Tašilhünpo. Přednáška se nesla ve velmi přátelské a komorní 
atmosféře, nechyběl ani prostor pro dotazy, kde přítomné nejvíce 
zajímaly rituály buddhistických věřících. Věřím, že se přednáška 
přítomným líbila a děkuji panu Bořilovi za velmi poutavé 
vyprávění.
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Alkohol a návykové látky v silničním provozu

 Dne 28. 4. 2015 se v Městské knihovně v Teplé v rámci 
prevence dopravních nehod a bezpečnosti v silničním provozu 
konala beseda na téma „Alkohol a návykové látky v silničním 
provozu.“ 
Pořadatelem besedy bylo Obvodní oddělení Policie ČR v Teplé, 
praporčík Martin Hemza, Oddělení tisku a prevence Krajského 
ředitelství policie karlovarského kraje, por. PhDr. Zdeňka 
Papežová a organizace BESIP, zastoupená krajským 
koordinátorem Bc. Václavem Brožem.
 V průběhu besedy se občané Tepelska dozvěděli zajímavé 
informace o působení alkoholu a návykových látek na lidský 
organismus a vnímání člověka. Přítomní byli také seznámeni s 
trestní odpovědností a případnými sankcemi v případě porušení 
zákona a pravidel silničního provozu. 

 Zajímavou přednášku doplnily statistické údaje o počtu 
dopravních nehod způsobených alkoholem nebo drogami, neboť 
nutno říci, že vzrůstá počet řidičů, kteří jsou za volantem ovlivněni 
návykovými látkami. Ti začínají převažovat nad těmi, kteří jsou 
ovlivněni alkoholem.  
 Účastníci besedy si mohli vyzkoušet takzvané „opilecké 
brýle“, které simulují vnímání po požití alkoholu, drog nebo při 
silné únavě.
 Setkání s občany bylo jistě přínosné a zajímavé pro 
všechny zúčastněné a nutno všem poděkovat za organizaci a účast. 
Zvláště děkuji vedení města Teplá za poskytnuté prostory a 
zaměstnancům města Teplá za vstřícnost a ochotu.

       Inspektor prap. Martin Hemza
preventista OO PČR Teplá 

INZERCE

Nabízíme k prodeji hospodářské stavení v původním a funkčním 
stavu v Beranově. Celková plocha pozemku je 1.300 m2.

Dům je z jedné poloviny podsklepen. V přízemí se nachází chodba, 
kuchyň, koupelna + WC, kotelna, komora a 3 pokoje. V podkroví je 
jeden pokoj a půda.

Vedle domu je samostatně stojící hospodářská budova. Informace 

na telefonu 776 739 348

Oslavy 70. výročí osvobození města Teplá americkou 
armádou

Za příjemného jarního rána dne 8. května 2015 se konaly již tradiční 
oslavy osvobození, kdy v půl deváté ráno proběhl pietní akt u 
pomníku obětem pochodu smrti z dubna 1945 na městském 
hřbitově. Po úvodním projevu pana Jaroslava Businského zde 
položili věnce zástupci města, politických stran a Kláštera 
premonstrátů Teplá. Opat kláštera Teplá, P. Filip Zdeněk Lobkowicz, 
O.Praem. přednesl modlitbu za oběti války a zároveň poděkoval za 
mír, ve kterém již 70 let žijeme. Pietní akt byl zakončen státní 
hymnou v podání kapely Hasičanka.

Program dále pokračoval na Masarykově náměstí, kam krátce po 
deváté hodině přijel konvoj historických vozidel americké armády a 
kde si lidé mohli prohlédnout dobovou bojovou techniku a také 
výstroj a výzbroj vojáků americké armády. Součástí programu bylo i 
vystoupení výše zmíněné kapely Hasičanka a v prostorech 
městského úřadu uspořádal komorní výstavu své sbírky Pavel 
Dědouch spolu s Mgr. Davidem Scheinherrem. Formou „Living 
history“ na všechny přítomné dýchl čas květnových dnů roku 1945.

-KB

Nad kostelem sv. Jiljí se letos poprvé férově snídalo

Na 137 místech České republiky dalo v sobotu 9. května více než pět 
tisíc lidí jasně najevo, že je zajímá, kdo a za jakých podmínek pro ně 
pěstuje například čaj, kávu nebo zeleninu a ovoce. Město Teplá se 
letos poprvé přidalo na seznam těchto měst. 
Takzvaná Férová snídaně, která měla charakter happeningu, 
neformálního setkání přátel, sousedů a kolemjdoucích se zúčastnilo 
kolem 35 obyvatel Teplé a jejího okolí. Lidé si na tuto snídani upekli 
pečivo nebo jej přivezli z nedaleké bečovské pekárny, umíchali 
pomazánky, nakoupili sýry tvaroh v nežichovské Biofarmě nebo 
usmažili omelety z vajec vlastních slepic. Zkrátka, společně 
posnídali takové potraviny a produkty, jejichž původ jim není 
lhostejný.     
V Teplé proběhla Férová snídaní letos poprvé. Prvními nadšenci, 
kteří se zeptali na možnost snídání, byli obyvatele Ekvádoru. O akci 
se dozvěděli z karlovarského tisku. Tito turisté dorazili na místo, 
označené barevnými vlaječkami, již v deset hodin. Velmi dobrou 
češtinou zvolali: „Tak tady se koná ta snídaně?“ O jejich původu 
jsme se pak dozvěděli ve chvíli, kdy jim jedna z organizátorek začala 
nabízet kávu a hovořit o místě, kde byla vypěstována. Na Férové 
snídani jsme totiž pili fairtradovou kávu z Latinské Ameriky, 
konkrétně směs kávy z Peru, Guatemaly a Kolumbie.  
Akce se účastnily také děti, které si měly možnost vybarvit 
tematické omalovánky, na kterých byli vyobrazeni pěstitelé ze zemí 
globálního Jihu a samozřejmě také plodiny jako je kakaovník, 
kávovník, banány či čaj, které pěstují.



„Zájem o Férovou snídani roste, je vidět, že lidé se více zajímají o 
původ výrobků. Zatímco v roce 2011 se snídalo ve 41 městech či 
obcích, tak loni se akce konala už na 119 místech a navštívilo ji na 
čtyři a půl tisíce,“ uvedla tisková mluvčí brněnské organizace 
NaZemi Gabriela Štěpánková. 
 „Ačkoliv se akce odehrává v čase, kdy je mnoho rodin s dětmi a 
místních lidí za městem nebo právě navštěvuje Zahradu Teplá, jsem 
moc rád, že se akce mohu se svoji rodinou účastnit a podpořit tak 
místní výrobce potravin a zároveň prožít pěkné dopoledne v kruhu 
známých,“ řekl jeden z návštěvníků snídaně.   
Nejvíce lidí (200) letos posnídalo v Rožnově pod Radhoštěm a v 
Mostě, kde piknik připravovali žáci ze ZŠ Most Svážná a ZŠ Most 
Václava Talicha. První ze jmenovaných škol se od roku 2013 pyšní 
titulem Fairtradová škola a druhá o tento titul právě usiluje. V 
případě získání titulu se stane již 13. Fairtradovou školou v ČR. 
V Česku máme rovněž devět Fairtradových měst – jako poslední se 
přidala minulý měsíc Kroměříž. Tam 9. května v Podzámecké 
zahradě posnídalo na 80 lidí. Vedle větších měst se snídalo i v 
malých vesničkách, v Nové Cerekvi na Vysočině přišla na snídani 
polovina vesnice, tj. více než 20 lidí. 
Zájem o fair trade v ČR roste. Za výrobky se známkou FAIRTRADE 
čeští zákazníci loni utratili celkem 203 milionů korun. 
Maloobchodní obrat s fairtradovými výrobky se tak oproti roku 
2013 opět zvýšil, a sice o 17 %. 
Nejprodávanějším fairtradovým produktem je již několik let po 
sobě káva. Vloni se jí prodalo 190 tun v hodnotě 138 milionů korun. 
Fair trade dává lidem ze zemí Afriky, Asie a Latinské Ameriky 
možnost uživit se vlastní prací za důstojných podmínek. Zemědělci 
dostávají za svou kávu nebo kakao spravedlivě zaplaceno, pěstují s 
ohledem na životní prostředí a jejich děti mohou chodit do školy.
--------------------------------------------
Další informace o Férové snídani NaZemi naleznete na 
www.ferovasnidane.cz. 
Celou akci koordinuje nezisková organizace NaZemi. Partnerem 
akce je Fairtrade Česko a Slovensko, mediálním partnerem časopis 
Apetit (apetitonline.cz) a internetový hobby magazín Príma 
receptář (prima-receptar.cz). lidí,“ uvedla Gabriela Štěpánková z 
nevládní organizace NaZemi, která akci koordinuje.
Za místní organizátory: Anna Dunčeková, Lucie Fiklíková a Anna 
Juráčková
(V článku byla použita část tiskové zprávy ze dne 9. května 2015 
organizace NaZemi)

Karibská kráska Kuba

 V podvečer 12. května 2015 zavítal do našeho města     
Ing. František Krejčí, aby se s námi podělil o své zážitky z cest po 
Kubě. Nezůstalo pouze u slov, pan inženýr rovněž nechal mezi 
přítomnými kolovat suvenýry dovezené přímo z Kuby, jako byly 
lastury, doutníky, pravý rum nebo místní měnu peso national v 
porovnání s peso convertible. Kuba má oficiálně dvě měny – peso 
national je hlavní měna, ve které obyvatelstvo dostává výplatu. Peso 
convertible je potom obdoba „tuzexových bonů“ které dávají 
obyvatelstvu možnost nákupu zboží z dovozu. Běžný Kubánec 
nemá k této měně přístup, získávají je proto nejčastěji od svých 
příbuzných ze zahraničí, nebo je mohou směnit ve směnárnách za 
peso nationale v nevýhodném kurzu. Běžný turista je potom zmaten 
a často se mu stává, že zaplatí právě cennější měnou.
 Spíše než obecný charakter dané země a povrchní popis, 
který si každý zájemce může vyhledat v knihách, se Ing. Krejčí 
zaměřoval na zdejší život běžných obyvatel. Popisoval autentické 
zážitky s místními lidmi a vůbec celému svému povídání dodal 
velmi osobní charakter. Myslím, že přítomní tento přístup velmi 
přivítali a mohli se tak prostřednictvím slov přednášejícího nechat 
autenticky vtáhnout do této svébytné země. Četnost jednotlivých 
vstupů posluchačů se svými otázkami toho byla jistě důkazem. 
Během téměř dvouhodinového promítání obveseloval svou 
přítomností všechny návštěvníky pejsek Dasty, neodmyslitelný 
společník pana Krejčího.
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Dům s pečovatelskou službou

22. 4. 2015 bylo možné se ve společenské místnosti Domu s 
pečovatelskou službou (DPS) seznámit s praktickými pomůckami 
pro seniory obchodu Pan Skleróza z Plzně, obchod nabízí speciální 
sortiment pro seniory od klasické seniorské zateplené obuvi 
„důchodek“ značky Pegres (stejný výrobce jako botiček pro 
nejmenší děti),  po speciální držák na klíč pro snadnější odemykání 
dveří nebo společenskou hru „Člověče, nezlob se“ s většími 
figurkami, které se dobře uchopují.

28. 4. 2015 nás přišel do 
DPS znovu rozezpívat 
soubor Umaruš. Lidové 
písně společně zpívané a 
pohoštění vždy navodí 
příjemnou atmosféru, že 
se nikomu nechce odejít. 
Předmájové zpívání 
zpestřila paní učitelka 
Vithová lidovou písní 
puštěnou z PC v našem 
internetovém koutku, 
kterou zpíval černošský 
chlapec česky v kostele. 

7. 5. 2015 se v DPS uskutečnila oslava Dne matek, která začala 
besedou s tajemníkem Mgr. V. Červenkou, starostou města K. 
Hermannem. Besedu korunoval pan tajemník svým hudebním 
vystoupením, kdy nám zazpíval a zahrál ke Dni matek dvě písně na 
kytaru. Za všechny mohu potvrdit, že hraje moc pěkně a znovu mu 
děkuji.

.  Druhou částí 
oslavy bylo velmi 
milé vystoupení 
dětí z mateřské 
školy za vedení 
paní  ředi te lky 
K a s í k o v é  a  
h u d e b n í h o  
doprovodu paní 
u č i t e l k y  
Dědouchové. Děti 
potěšily naše

seniory nejen tanečky, ale i vyrobenými dárečky – krásné zápichy 
ve tvaru srdíčka. Naše obyvatelky hned využily zápichy do 
květináčů s fialkami, které dostaly všechny ženy v DPS od naší 
pečovatelské služby. Rovněž ještě jednou moc děkuji všem dětem, 
paní ředitelce a paní učitelce za krásnou atmosféru a těšíme se na 
příští návštěvu dětí z MŠ.

Petra Horská



HASIČI

Jako tradičně dne 30. dubna proběhlo pod naší hasičskou pergolou 
stavění máje a pálení čarodějnic. Samozřejmě nechyběli ani mladí 
hasiči, kteří se s vervou pustili do zdobení májky. Pak už jen 
zaparkovat košťata a mohlo se začít. V rámci hlídaní jsme si opekli 
buřtíky a ogrilovali maso.

Dne 8. května jsme se zúčastnili noční soutěže o erb města Toužim. 
Soutěžilo se v disciplíně požární útok. Letos náš sbor 
reprezentovalo pouze družstvo mužů. S několika odřeninami a 
někteří jen s jednou botou zvládli oba pokusy a umístili se na 6. 
místě. 

SDH Teplá

Kolečkový průvod

Dne 17. května pořádaly maminky z mateřského centra za finanční 
podpory města Teplá ku příležitosti oslav Dne rodiny tradiční 
Kolečkový průvod. Sraz účastníků s koly, kočárky a odrážedly byl v 
Parku přátelství. Po průvodu byly pro děti připraveny soutěže o 
sladké odměny. Děti skákaly v pytli, chodily na chůdách, lovily 
rybičky, namotávaly kuželky ... Počasí nám přálo a všichni si tuto 
akci velmi užili a pobavili se.  Děkujeme všem, kteří se zúčastnili. 
Obrovský dík patří těm, kteří nám pomohli s organizací 
jednotlivých soutěží.

maminky z MC

POZVÁNKA

17. června 2015 od 17:00 zve InfoTeplá všechny občany 
na promítání dokumentárního filmu „Přestupní stanice” 

které proběhne v prostorech knihovny Teplá. 

 Film se zabývá velmi aktuálním tématem přílivu 
uprchlíků ze zemí třetího světa do Evropy a přináší neotřelý 
pohled těch, kteří neztrácejí naději v lepší život. Na závěr 
promítání je vyhrazen prostor pro diskuzi.

Vstupné: ZDARMA

ZE SPORTU

Přátelský florbalový zápas v Toužimi – (7. 5. 2015)

Ve čtvrtek 7. 5. 2015 jsme vyrazili sehrát domluvený přátelský 
florbalový zápas do toužimské haly. Kostru našeho výběru tvořili 
žáci 7. třídy (Hemza Filip, Sekáč Ondřej, Veselý Pavel, Srp Pavel) a 
žáci 8. třídy (Sidorják Zdeněk, Fictum David) doplněni o mladou 
naději let budoucích ze 4. třídy Jana Petríka a naopak již starší posilu 
v podobě Daniela Hemzy. V brankovišti jsme se mohli spolehnout 
na Radima Hrabovského, který svou přítomností dodal tolik 
potřebný klid a mužstvo se tak mohlo soustředit jen a pouze na své 
výkony a nemuselo trnout při každé střele, která byla na naši svatyni 
vyslána. Toužimský výběr byl mixem hráčů od 3. tříd až po pár 
starších zástupců, kteří vyšli již minulý rok. Před zápasem panovala 
u některých našich hráčů lehká nervozita při pohledu na některé 
zvláště urostlé Toužimáky, která ovšem hned pár vteřin po úvodním 
vhazování vzala za své, protože naprostá většina Toužimského 
výběru sice byla urostlá, ale naprosto bez potřebné kvality s absencí 
talentu a šikovnosti. 



Utkání jsme tak měli od samého začátku po celý zápas pod 
naprostou kontrolou a se soupeřem jsme si pohrávali jako kočka s 
myší. Kvalitativní rozdíl mezi výběry byl místy až takový, že jsme 
mohli v určité pasáži zápasu zkusit i totálně ofenzivní rozestavení s 
pouze jedním obráncem, neboť jsme si byli jisti svou převahou a v 
době experimentu už i luxusním náskokem. Vinou naší naprosté 
dominance docházelo i k úsměvným až absurdním situacím, kdy 
jsme například v jednu chvíli soupeři dokonce nabízeli výměnu 
našeho brankáře, na kterou ovšem soupeř nepřistoupil. 
 Nenechte se ovšem zmýlit těmito pikantnostmi, které 
ovšem nebyli projevem nedostatečného respektu k soupeři, ale 
pouze a jen v některých případech věcí taktiky a v dalších snahou o 
legraci a humor, které k přátelským zápasům patří. Toužimský výběr 
jsme tedy převálcovali poměrem 28: 8 a utkání, které probíhalo z 
obou stran v naprosto přátelské atmosféře bez jakýchkoliv konfliktů, 
jsme vyhráli v pohodovém tempu o 20 branek. Po závěrečném 
podávání rukou a s příslibem dalších měření sil jsme tedy odjížděli 
domů s nově nabitými zkušenostmi a sebevědomím a hlavně s 
vítězným pocitem.

S pozdravem Eva a Lukáš Pivoňkovi

Z HISTORIE

Anton Barthlmé, tepelský hudebník ve Vídni

 Chebsko vždy disponovalo množstvím hudebníků a mohlo 
mnohé z nich odevzdat do světa. Všude se nacházeli takoví nadaní a 
nadšení muži, kteří chtěli sloužit umění tónů. Většina zůstala 
hudebníky v orchestrech, druzí vystoupali na druhý sociální stupeň a 
přijali koncertní, neb dokonce dirigentské posty, přec jen málu bylo 
dopřáno dosáhnout také třetího stupně, stav hudebního skladatele, 
neb dokonce profesora. Vypovídající o hudebních dějinách narazí 
vždy na tento problém, a když se to týká toho, sepsat nějaké hudební 
dějiny kraje, pak musí býti překonána mnohá hora, nebo lépe, musí 
se hlouběji hledat, aby se udělal nějaký hodnotný nález. Takové 
nálezy ale existují a Teplá je pro to příkladem. Naši staří znali ještě 
mnohého, který odešel, aby udělal své štěstí s pomocí umění tónů, 
druzí se zase zmiňují ve vzpomínce, když jsou jim známy některé 
anekdoty, a jen někteří jsou s to podat úplnou informaci. 
 Případ tepelského hudebníka Antona Barthlmé je 
příznačný. Mnozí o něm hovoří ještě dnes, přec nikdo nemůže tento 
život vykreslit a podat lexikálně přiměřenou informaci. Anton 
Barthlmé se narodil 12. května roku 1867. Jeho rodný dům stál v 
ulici Tylova (Nehrgasse), (pozn. č. p. 141), tedy na tomtéž místě, 
které se ještě také dnes oceňuje jako bydliště věhlasného lékaře a 
objevitele mariánskolázeňských pramenů. Už jako chlapec – Toni 
ukázal velké hudební nadání, a tak zdaleka nebylo od věci přivést 
mladého muže k hudbě. Jinochova první životní cesta vedla do 
Vídně, kde studoval hudbu. On studoval všechno, co se mu zdálo 
nutné, aby to z něj udělalo upotřebitelného hudebníka a kapelníka. 
 Violoncello bylo jeho hlavní nástroj. Když se Barthlmé 
navrátil do své vrchovinné vlasti, poukazovali pak všichni na něho, 
jehož krátce pojmenovávali „Mozart“. Po ukončení svých studií 
zůstal Barthlmé ve Vídni a činil se nejrůznějším způsobem v 
orchestrech a více a více jako dirigent, obzvláště u vídeňského 
orchestru umělců tónů a jako vedoucí lázeňské kapely v Baden u 
Vídně. Aby se zdokonalil v dirigování a uměl orchestr studovat ve 
všech jeho důležitostech, odešel v roce 1893 jako kapelník vojenské 
hudby do Losoncz (Sv. Lučenec) do Maďarska a zůstal v tomto 
úřadu tři roky. Tento čas mu jako vedoucímu orchestru postačoval a 
potom se vrátil zase nazpět do Vídně. 
 Brzy začalo třetí období jeho života. Zase dirigoval, učil se 
poznávat velkou literaturu (pozn. hudební), stýkal se se všemi 
znamenitými vídeňskými hudebníky a stal se svědkem velké 
výstavby, která se vykonávala v hudebních věcech v prvním 
desetiletí nového století (pozn. dvacátého).

 Když potom byla nově organisována vídeňská 
konzervatoř, přišel také Barthlmé v potaz a obdržel v roce 1912 na 
nynější státní akademii pro hudbu zobrazující umění ve Vídni 
profesuru pro obor hra na violoncello. Tento úřad spravoval s 
velkou horlivostí až do svého odchodu na odpočinek. Ministerstvo 
vyučování jmenovalo Barthlmé také vládním radou. Četní žáci 
informují ještě dnes o jejich učiteli a mnozí si vzpomínají na 
podporu, kterou si skrze něj neb přes něj užívali.
 Po ukončení první světové války se stal vídeňský byt 
profesora Barthlmé místem setkávání umělců všeho druhu. Dobrou 
duší domu byla Barthlmého žena, významná zpěvačka Anna Kalab, 
kterou on toho času pojal za ženu. Kdo se v salónu Barthlmé - Kalab 
mohl setkávat, cenil si toho jako vyznamenání. Shledávali se zde 
vedle hudebníků také umělci všeho druhu, aby se přeli stran nového 
utváření umění, slyšeli nová díla a obdrželi nové podnětné body pro 
další tvorbu. Vždy opětovně zaznívali milé moudrosti z úst paní 
Barthlmé – Kalab neb domácí pán hrál skladby pro jeho nástroj a 
spolupůsobil v komorním souboru. Dům Barthlmé – Kalab se stal 
věhlasný a zůstalo to tak až do smrti pána domu, která nastala 4. 
února 1942. Tím také umělecký salón Barthlmé – Kalab skončil; 
zase hlaholily válečné pozouny a nahoru se pozvedl jiný svět.
 Paní Barthlmé-Kalab přežila svého chotě o patnáct let. 
Zemřela roku 1957, opečována milosrdnými bratry v jejich 
domově v Kritzendorfu u Vídně. Umělecký manželský pár 
Barthlmé-Kalab odpočívá na hřbitově ve Vídni – Hötzendorf.

Se skonem Barthlmé 
došlo také vyzařování 
Teplá – Vídeň svému 
konci, nitě se odtrhly, 
nové Rakousko se muselo 
postavit stále více a více 
na vlastní nohy a vzít v 
potaz proměnu působení 
V í d n ě  j a k o  b ě ž n é  
rakouské provincie. Teplá 
a Tepelští by se ovšem 
měli skrze tuto hudební 
skupinu v tehdejším 
císařském městě radovat, 
která nalezla probuzení k 
životu z drsné vrchoviny 
druhu tepelského.

Anton Barthlmé 
1867 – 1942

Autor: Gert Reiprich
Zdroj: Das Tepler Land, str. 217 – 218

Překlad: František Pípal

HISTORIE BÝVALÝCH HOSPODÁŘSKÝCH 
DVORŮ 

TEPELSKÉHO KLÁŠTERA

NOVÝ DVŮR VE VZPOMÍNKÁCH PAMĚTNÍKŮ

 V tomto čísle Tepelského zpravodaje doplňuji historii 
Nového Dvora o osobní vzpomínky jeho bývalých obyvatel, kteří 
museli tento kraj opustit po druhé světové válce. Jedná se o 
vzpomínky občanů německé národnosti, které jsou datovány do 
období před rokem 1945. Tehdy žilo na Novém Dvoře několik 
rodin se svými potomky a všichni byli zaměstnanci 
premonstrátského kláštera v Teplé. Byla to rodina Turbova, dále 
rodina Zitterbartova, rodina Hablova a Würzlerova. Rodina šafáře 
Antona Turby pracovala v pastevectví dobytka. Jeho žena Anna 
pocházela z Nezdic a měli dvě děti, syna Antona a dceru 
Marianne.Lesník Franz Turba, který sloužil na klášterním revíru 
Nový Dvůr, byl synem cukráře a starosty Turby z Mariánských 
Lázní. Na svá léta prožitá na Novém Dvoře vzpomíná pan Franz 
Zitterbart:



 „Když jsem byl ještě mladý kluk, velmi často a rád jsem 
četl. Neustále jsem ležel mezi knihami a někdy i mezi kronikami z 
tepelské klášterní knihovny. Zajímala mě též historie zániku Staré 
Vsi, na jejíchž základech dnes leží Nový Dvůr. Pamatuji si, že jsem 
četl o tažení husitů směrem na klášter Teplá. V husté mlze prý husité 
ztratili orientaci a kuropění ze Staré Vsi je vrátilo směrem, odkud 
přišli. To bylo někdy v letech 1420-1430. Klášter Teplá tak sice 
zůstal ušetřen, ale nedaleký hrad Schwanberg (Krasíkov) byl 
zničen. Můj otec Anton Zitterbart, který se narodil v roce 1874 v 
městečku Neumarkt (Úterý), přišel na Nový Dvůr v roce 1907 ze 
samoty Ovčín u Kladrub. V roce 1909 přijal nabídku na zaměstnání 
při chovu ovcí a později také při chovu prasat. Poté, co můj otec 
odešel ve svých šedesáti letech v roce 1934 do penze, převzal chov 
prasat můj bratr Josef. Ten se narodil roku 1914 a jeho žena Fanny 
pocházela z obce Prachomety. Moje matka Berta, rozená Wenzlová, 
se narodila v roce 1886 v Dobré Vodě. Pamatuji si některá jména 
čeledínů a děveček na Novém Dvoře, se kterými jsem se setkával. U 
lesníků pracovala Ella Kornová, pamatuji si i na čtyři ošetřovatele 
koní a také na jednoho starého pasáka volů, přezdívaného „Baba“. 
Ten znal svá zvířata velmi dobře a pamatoval si dokonce jejich 
jména. Měli jsme na Novém Dvoře jeden starý traktor Fordson se 
železnými obručemi místo pneumatik, který obsluhoval pan 
Rauwolf. Tento stroj jezdil pomalou rychlostí méně než 5km/hod. 
Na druhém traktoru Buldog od firmy Lanz pak jezdil Karl Hopf. Ten 
byl zároveň opravářem traktorů, lokomobily a mlátičky. Během 
druhé světové války byl pro nedostatek benzínu používán parní 
válec. Všichni stálí pracovníci a zaměstnanci ve službách 
tepelského kláštera měli zdravotní a sociální zajištění. Klášterním 
lékařem byl do roku 1936 dr. Kraus, následovník dr. Tuchana“. 

Desítky let po odsunu původních obyvatel zůstaly z 
Nového Dvora jen ruiny (foto z roku 1999)

 Své vzpomínky na Nový Dvůr připojuje také Anton Turba, 
syn posledního pastevce na Novém Dvoře: Personál na Novém 
Dvoře odpovídal za veškerý hospodářský provoz dvora. Bylo zde 6 
žen, které zodpovídaly za kuchyň, chlévy, pole a zahradu. Dále 5 
čeledínů odpovědných za koňská spřežení při práci na polích, 3 
čeledíni odpovědní za volské potahy, 4 nádeníci, 1 řidič traktoru a 1 
zaměstnanec starající se o narozená mláďata hospodářských zvířat. 
Děti z rodin, žijících a pracujících na Novém Dvoře chodily až do 
osmé třídy do základní školy v Dobré Vodě, nebo od páté třídy do 
občanské školy v Teplé. Do školy chodily děti buď pěšky, nebo v létě 
jezdily na kole. Společné oslavy se na Novém Dvoře nekonaly, 
všechny svátky se slavily výhradně v rodinném kruhu. Pouze o žních 
byli pracující pozváni zdarma na pivo. Pro pěstování obilovin 
(pšenice, oves, žito a ječmen) a také řepy měl Nový Dvůr výměru 
přibližně 100 ha orné půdy a dalších 10 ha bylo určeno pro pěstování 
brambor. Louky a pastviny zahrnovaly rozlohu přibližně 40 ha. Pro 
krmení hospodářských zvířat se sušilo seno a jetel, pěstovala se také 
zelenina, z níž převažovalo bílé zelí, ze kterého se vyrábělo kysané 
zelí pro potřeby dvora a také pro hospodářství tepelského kláštera.

Zemědělské produkty z Nového Dvora určené k dalšímu prodeji 
putovaly většinou na nádraží v Teplé do objektu tzv. Lagerhausu, 
později po válce známého mezi tepelskými pamětníky jako 
Hospodářské družstvo skladištní a výrobní v Teplé. Jde o známou 
dominantní budovu u nádraží v Teplé.

Na dobové fotografii  jsou zachyceni šafář Anton 
Turba, hajný Franz Lukasch a lesní dělníci na polesí 

Nový Dvůr (kolem roku 1940)

 Chov ovcí byl provozován na Novém Dvoře zhruba do 
roku 1933 (posledním pastevcem byl pan Zitterbart) a chov prasat 
zanikl v roce 1941. Ve dvoře zůstalo pouze šest koní jako chovné 
klisny. Chovná stanice zahrnovala dva teplokrevníky a jednoho 
chladnokrevníka. Kromě krav a volů se chovalo na Novém Dvoře 
také zhruba sto slepic, husy a kachny. Tato zvířata sloužila 
potřebám dvora, pouze přebytek slepičích vajec byl dodáván mimo 
Nový Dvůr. Uprostřed dvora stála veliká studna, která sloužila jako 
zdroj pitné vody pro zaměstnance a zvířata a také k zalévání 
pěstovaných produktů.

Smutný pohled na opuštěnou bránu Nového 
Dvora (období 80.let 20.století)

Nedaleký rybník byl využíván k hašení požárů. Na Novém Dvoře 
se nacházely tyto stroje a zařízení: 1 parní lokomobila (agregát k 
pohonu mlátiček a jiných strojů, používala se i pro potřeby dvora v 
Kladrubech), 1 mlátička, 1 lis na slámu, 1 sekačka, 1 traktor Lanz 
Bulldog, 4 sekačky, před které se zapřahal kůň, 6 dvouradličných 
pluhů tažených voly, 2 čisticí síta na obilí, 3 jednoradličné pluhy a 1 
kypřič půdy.



 Tyto vzpomínky bývalých obyvatel Nového Dvora z období 
před rokem 1945, které jsou zajímavým příspěvkem do historie 
Tepelska, vyšly v roce 2004 v knize „Erinnerungen an Dobrawod“ 
(Vzpomínky na Dobrou Vodu). Po odsunu původních 
sudetoněmeckých obyvatel život v kdysi prosperujícím 
hospodářském dvoře utichl. Ti z tehdejších pamětníků, kteří na Nový 
Dvůr zavítali v dalších letech, aby si prohlédli místa, kde strávili část 
svého života, nalezli již jen chátrající a opuštěný areál.
 
Za významnou pomoc při přípravě tohoto příspěvku děkuji touto 
cestou Mgr. Kristýně Bílé.
                                                                                    Ludvík Poláček

ČESKÝ ZÁPAD

Zrekonstruované centrum sociálních služeb Dobrá 
Voda bylo otevřeno

 Centrum sociálních služeb v Dobré Vodě bylo ve čtvrtek 14. 
5. 2015 po roční rekonstrukci oficiálně otevřeno. Rekonstrukce se 
uskutečnila v rámci projektu Revitalizace centra sociálních služeb 
Dobrá Voda, který byl spolufinancován z prostředků Evropské unie 
Evropského fondu pro regionální rozvoj. Pásku společně přestřihla 
ministryně práce a sociálních věcí Mgr. Michaela Marksová a patron 
společnosti Český západ, o.p.s., plzeňský biskup František 
Radkovský.
 Vlastníkem objektu v Dobré Vodě je Klášter Nový Dvůr, 
který jej pronajímá obecně prospěšné společnosti Český západ. Ta 
začala krátce po svém založení v roce 2001 poskytovat ve 
vyloučených lokalitách Tepelska a Toužimska sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi a terénní programy pro ostatní obyvatele. 
Jejich náplní je zejména podpora rodin při vzdělávání dětí, podpora 
volnočasových aktivit a poskytování základního sociálního 
poradenství. Český západ, o.p.s. se zároveň aktivně podílí na politice 
zaměstnanosti obyvatel vyloučených lokalit a to především v rámci 
Evropského sociálního fondu prostřednictvím Operačního programu 
Lidské zdroje a zaměstnanost.

 Slavnostního otevření se zúčastnilo přibližně 130 osob, 
včetně náměstka hejtmana Karlovarského kraje Bc. Miloslava 
Čermáka, tajemníka Rady vlády pro národnostní menšiny RNDr. 
Milana Pospíšila, vedoucí odboru sociálních věcí Karlovarského 
kraje Ing. Stanislavy Správkové, starostů měst Teplé a Toužimi Karla 
Hermanna a Alexandra Žáka, starosty obce Nečtiny Ing. Jiřího 
Křemenáka, předsedy správní rady Českého západu Bc. Ladislava 
Lega a již zmiňované ministryně Marksové a biskupa Mons. 
Radkovského. 
 Hosté ve svých projevech nešetřili slovy uznání k 
výsledkům vykonané práce. „Skláníme se nad úsilím, se kterým lidé z 
Dobré Vody pracují. Jejich výsledky jsou učebnicovým příkladem,“ 
řekl náměstek hejtmana Bc. Čermák. Jako předseda Sociální komise 
Asociace krajů má s čím srovnávat a činnosti Českého západu si 
považuje. Pan biskup zase hovořil o proměně, ke které došlo, a z jeho 
úst zaznělo: „Naše společnost má bohatství, kterým jsou lidé, schopni 
něco udělat pro druhé. Program lze uskutečňovat v pokoře a 
vzájemné spolupráci.“

Ministryně Marksová vyzdvihla potřebu spolupráce v oblasti 
sociálních služeb. Od nového objektu centra sociálních služeb si 
pracovníci Českého západu slibují zlepšení podmínek pro 
pořádání vzdělávacích i volnočasových aktivit a k poskytování 
sociálních služeb.

Více se o poslání a aktivitách o.p.s. Český západ můžete dozvědět 
na www.cesky-zapad.cz, nebo nám můžete napsat na info@cesky-
zapad.cz a tisk@cesky-zapad.cz.

INZERCE

Účetní  firma   nabízí

vedení účetnictví,  daňové evidence
a    mezd.    Vyhotovíme     přiznání
DPH   i   roční  pro  daň z  příjmu,

či daň silniční.
Podáme potřebná hlášení, Souhrnné
hlášení i  hlášení přenesené daňové

povinnosti (i v elektronické podobě),
zařídíme vše na úřadech.

Doklady  přebíráme  u  nás  v kanceláři,
ale i u Vás doma či na pracovišti.

   umaped@seznam.cz          
www.umaped.cz

  Mobil: 732 830 510



UPOZORNĚNÍ:

Uzávěrka prázdninového dvojčísla TZ je 20. června. Do této doby přijímáme všechny vaše 
příspěvky na adrese kultura@tepla.cz. Uzávěrka zářijového čísla je potom 20. 8. 2015.

redaktorka







Městský úřad Teplá
Masarykovo náměstí č.p. 1, 364 61 Teplá

Úřední hodiny:
Pondělí      7:00 – 12:00     12:30 – 17:00
Úterý          7:00 – 12:00     12:30 – 15:00 
Středa        7:00 – 12:00     12:30 – 17:00
Čtvrtek      7:00 – 12:00     12:30 – 15:00 
Pátek          7:00 – 13:00    

Ústředna:
tel.:  353 176 220  , 724 873 065 , 724 873 066, fax:  353 176 241,
e-mail: epodatelna@tepla.cz

Starosta města – Karel Hermann, tel.: 353 176 222, 
e-mail: starosta@tepla.cz

Místostarosta – Martin Klepal

Tajemník –  Mgr. Vít Červenka, tel.: 353 176 221, 
e-mail: tajemnik@tepla.cz

Sekretářka starosty a tajemníka, Komise pro projednávání
přestupků, mzdy – Soňa Bílková, tel.: 353 176 220, 
e-mail: sekretariat@tepla.cz, e-mail podatelna: podatelna@tepla.cz

Ekonomický úsek
Ekonom – Eva Řebíková, tel.: 353 176 226, e-mail: ekonom@tepla.cz
Účetní – Markéta Hlávková, tel.: 353 176 223, 
e-mail: ucetni@tepla.cz
Účetní (správa poplatků) – Hana Vasylišinová, tel.: 353 176 225, 
e-mail: ucetni.sluzby@tepla.cz 

Stavební úřad, územní plánování
Stavební úřad – Jiří Dinga, tel.: 353 176 228, 
e-mail: stavebni.urad@tepla.cz
Územní plánování – Jiřina Růžková, tel.: 353 176 227, 
e-mail: uzemni.plan@tepla.cz

Matrika, evidence obyvatel
Jaroslava Dvořáčková, tel.: 353 176 230, e-mail: matrika@tepla.cz

Odborný lesní hospodář
Jaroslav Větrovec, tel.: 353 394 466, e-mail: olh@tepla.cz

Knihovna 
Zdeňka Lorencová, tel.: 353 176 229, 
e-mail: knihovna@tepla.cz

Infocentrum a kultura
Mgr. Kristýna Bílá, tel.: 730 154 846, tel.: 353 176 224, e-mail: 
kultura@tepla.cz

Dům s pečovatelskou službou
Správa domu s pečovatelskou službou - Karel Maďarič, 
tel.: 723 527 016

Pečovatelská služba
Vedoucí pečovatelské služby – Petra Horská 
tel.: 353 301 111 / 774 765 481, e-mail: pecovatelska.sluzba@tepla.cz

Středisko místního hospodářství
Technik střediska – Jaroslav Kehrt, tel.: 725 052 503
e-mail: mistni.hospodarstvi@tepla.cz
Správa sportovní haly – Karel Maďarič, tel.: 723 527 016
Správa domu kultury – Karel Maďarič,  tel.: 723 527 016
Správa hřbitova - Karel Maďarič, tel.: 723 527 016

Tepelský zpravodaj, informační tisk, grafická úprava a tisk 
Město Teplá, vydává Město Teplá

Uzávěrka 20. dne předešlého měsíce. Příspěvky zasílejte na 
adresu: t.zpravodaj@seznam.cz, nebo kultura@tepla.cz, na MěÚ 

do schránky, heslo „Zpravodaj”. Příspěvky nejsou stylisticky 
upravovány, omluvte případné chyby v textu.

Registrační číslo: MK ČR E 11998

TIRÁŽ

INZERCE
Příspěvky a inzeráty od občanů zdarma

Firmy ve správním obvodu města Teplá platí – velikost A4 
Kč 100,-, A5 Kč 50,-, A6 a menší Kč 20,- / 1 uveřejnění

Subjekty mimo správní obvod města Teplá platí – velikost A4 
Kč 1000,-, A5 Kč 500,-, A6 a menší Kč 200,- / 1 uveřejnění

www.tepla.cz
oficiální stránky města Teplá

www.zstepla.cz
stránky Základní školy v Teplé

www.tepla.knihovna.info
stránky Knihovny s infocentrem Teplá

www.klastertepla.cz
stránky Kláštera premonstrátů Teplá

www.hasicitepla.wz.cz
stránky SDH Teplá

www.krajzivychvod.cz
stránky Svazku obcí Slavkovský les pro obnovu venkova

www.kr-karlovarsky.cz
informační portál Karlovarského kraje

www.konnersreuth.de
stránky partnerského města Konnersreuth

www.kudyznudy.cz
turistický informační portál

www.modelklub.unas.cz
klub modelářů v Teplé

tepla.evangnet.cz
Českobratrská církev evangelická v Teplé

ZAJÍMAVÉ  WEBY
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